
Ctení  čitatelia, predovšetkým vážení občania -  obyvatelia obce 

Malcov, 
     v tomto období prichádza a vlastne už  nastal ten čas, aby som predložil verejnosti  - obyvateľom 

našej obce  informáciu o uplynulom období pôsobenia vo verejnej funkcii  aj napriek tomu, že ma 

k tomuto postupu nezaväzuje žiadna povinnosť. Jediná skutočnosť, ktorá má vedie k písaniu týchto 

riadkov je to, že sa cítim byť viazaný   mandátom, ktorý som na začiatku svojho funkčného obdobia 

v roku 2014 dostal od voličov, a preto plním aj touto cestou svoj  prísľub spočívajúci v tom, že urobím  

odpočet výkonu verejnej funkcie. 

     Takmer celé  funkčné obdobie, od samého začiatku, opakovane,  mnohokrát, až donedávna 

zaznievali hlasy zo strany mnohých obyvateľov obce Malcov aj tých, ktorí síce v Malcove už nebývajú, 

ale majú k tejto obci nejaký vzťah,   ktoré  tvrdili, že sa v obci nič nerobí a nerobilo. Chcel by som 

touto cestou hneď v úvode   tieto nezmyselné,  nepravdivé a hlavne škodlivé názory vyvrátiť a troška 

viac pootvoriť niektorým  ľuďom oči. Nie preto, aby som seba obhajoval, ale preto, aby takéto 

negativistické a z neznalosti veci prameniace nálady a názory neškodili a neboli brzdou pri budúcom 

 rozvoji našej obce. 

     Nepochybujem o tom, že každý obyvateľ  obce má právo na kritiku aj na svoj názor. Napokon  

výkon verejnej funkcie, akou je aj funkcia starostu obce (alebo aj poslanca obecného zastupiteľstva) 

so sebou opodstatnene prináša aj akúsi povinnosť nositeľa  tejto  funkcie znášať vyššiu mieru   kritiky. 

To však neznamená, že kritika tohto typu  má byť založená iba na nepodložených predstavách ich 

nositeľov, ktorí v mnohých prípadoch nemajú ani len tie základné vedomosti a znalosti, či predstavu o 

tom, čo je obsahom výkonu verejnej funkcie,  aký je jej rozsah, či  možnosti a  ktorú  bez akýchkoľvek 

argumentov a bez znalosti veci kritizujú. 

      Okrem iných aspektov, tento odpočet výkonu verejnej funkcie si kladie za cieľ  objasniť a vysvetliť 

verejnosti  aspoň v základných rysoch, podľa možnosti najjednoduchším spôsobom podstatu, význam 

a vzájomné súvislosti, ktoré sprevádzajú výkon tejto funkcie v nadväznosti na spoločný cieľ, ktorým je 

nepochybne spokojnosť a blaho všetkých obyvateľov obce a to zdôrazňujem -  bez ohľadu na to, kto 

je a kto bude starostom tejto obce, vrátane poslancov obecného zastupiteľstva.  

     Pri všetkej úcte  ku každému jednému obyvateľovi  musím hneď za začiatku konštatovať, že som 

dospel k jednému z nelichotivých poznaní. V predstavách mnohých ľudí (poznamenávam, že to sa 

netýka len obyvateľov obce Malcov), je vnímanie stavu, kedy sa niečo v obci „ROBÍ“  značne 

obmedzené a to až do takej miery, že  nič iné, iba fyzická činnosť, akákoľvek stavebná činnosť , nič iné 

iba stavebné stroje a fúriky, a to bez ohľadu nutnosti, či to je alebo nie je potrebné do budúcna, iba 

tieto kategórie sú   nositeľmi tej skutočnosti, že sa niečo v obci robí. Ak sa toto nedeje, ak toto nie je 

vidieť, potom sa „nič nerobí“.  Ja osobne odmietam takéto postoje a názory, pretože sú zásadným 

a veľkým omylom, sú škodlivé a prinášajú potom so sebou v mnohých prípadoch nenapraviteľné 

škody, zvlášť, ak sa s takýmito alebo podobnými nekritickými názormi a   postojmi stotožní aj vedenie 

obce a nechá sa stiahnuť takouto „lavínou“ krátkozrakosti .  

     Toto konštatovanie  nie je iba mojím  skromným poznaním. Dovolím si tvrdiť, že je objektívnym  

odrazom dnešnej reality mnohých obcí a miest, našu obec nevynímajúc. Je to logický  dôsledok 

situácie, ktorá nastala po tom, čo sa v obci doposiaľ (tu  chcem  opätovne zdôrazniť, že to nie je „iba“ 



špecialita Malcova),  takpovediac  v ošiali alebo práve z vyššie popísaného nesprávneho postoja 

„všetko urobilo“ (aj to, čo nebolo potrebné) a teraz je situácia taká, že mnohé veci do seba akosi 

„nezapadajú.“  Rozchádzajú sa, odporujú si, navzájom sa vylučujú, mnohé veci vykazovali a  vykazujú 

evidentné znaky nedorobkov, vád a nefunkčnosti. Prečo? Prečo je to tak? Kládol som si túto otázku 

spočiatku často, ale veľmi rýchlo som našiel na ňu odpoveď. Nuž prečo je to tak. Jednoducho preto, 

že bez rozmýšľania, bez uváženia a hlavne – rýchlo,  bolo potrebné niečo „robiť“, aby to bolo hneď  

vidno, najlepšie ešte včera. Nikto zo strany zainteresovaných neuvažoval nad tým, že sa to raz môže 

vypomstiť a všetka energia, všetok čas i peniaze a možno aj dobrý úmysel vyjdú  nazmar. Netvrdím, 

že to takto musí byť vždy, ale pravdepodobnosť je veľmi vysoká, hlavne, ak sa narýchlo musí niečo 

robiť len preto, aby to bolo vidieť - aby to ľudia videli.  

     Uvediem jeden  z príkladov „ničnerobenia“ vo funkcii (od roku 2016 –do roku 2018), teda toho, čo 

nie je vidno,  pre lepšie pochopenie toho, že všetko má svoje miesto a svoju hodnotu:  rozhodnúť sa 

obstarať Územný plán obce, pripraviť podklady, podieľať sa na jeho spracovávaní od počiatku až do 

samotného schválenia je veľká odvaha a zároveň „riziko“ pre toho, kto sa na to odhodlá. Túto  

mravenčiu,  dlhodobú prácu, ktorá so sebou prináša množstvo času na  štúdium materiálov, 

rozhodovanie, administratívne práce veľkého rozsahu, prísne zákonné lehoty, ktoré sa musia 

dodržiavať, aby to všetko malo hladký priebeh, toto všetko „ľudia nevidia.“ Jednoducho nevidia 

a v mnohých prípadoch ani nechcú vidieť, ba čo je ešte horšie, nechcú to pochopiť, že aj takéto 

činnosti musí niekto urobiť. Ba dokonca zaznievajú aj názory, ktoré tvrdia „načo nám je územný 

plán“. Toto je obrazom absolútnej neznalosti, nevedomosti a možno až obmedzenosti nositeľov 

takýchto názorov.  Ale územný plán obce je, vážení priatelia, základný  dlhodobý plánovací dokument 

obce, ktorý musí niekto zabezpečiť a rozhodnúť sa, že to bude robiť aj napriek tomu, že verejnosť to 

viac - menej vníma, ako sladké  „ničnerobenie a zbytočnosť.“ Kto len v minimálnom rozsahu pozná 

problematiku územného plánovania, čo to pre obec do budúcnosti prináša, iste pochopí, o čom je reč 

a tým, ktorí sa „bijú“ za to, že obec územný plán nepotrebuje a je zbytočný, tým odporúčam iba 

jedno nepísané pravidlo: „ak niečomu nerozumiem, radšej ostanem ticho.“  

     Druhý postreh alebo záver poznania sa týka problematiky starostlivosti o stav  verejného 

priestranstva v obci a s tým spojených  pracovných činností ľudí, ktorí sa podieľajú v rámci malých 

obecných služieb (MOS) na prácach v obci.  Tu chcem zdôrazniť, že na prácach v rámci MOS sa 

zúčastňujú predovšetkým obyvatelia, ktorí tvoria v obci v súčasnosti minoritu, teda Rómovia, ale na 

MOS sú v prevahe, je ich  väčšina, takmer  90 % . Zároveň  tým  našim obyvateľom, ktorí pamätajú 

podmienky existencie a práce v obci počas bývalého štátneho režimu  dávam jasne na známosť, že 

tieto časy sú dávno preč, sú zabudnuté a objektívne treba povedať, že už ani v takejto podobe  nikdy 

nebude možné ich uplatňovať.  Keďže najlepšie je vysvetlenie príkladom, opäť jeden príklad za 

všetky: MOS (malé obecné služby) vykonávajú  obyvatelia obce v hmotnej núdzi dobrovoľne s tým, že 

obec je sprostredkovateľom medzi nimi a Úradom práce, sociálnych vecí a rodiny ( ÚPSVaR).  

Dovolím si tvrdiť, že zabezpečiť koordináciu týchto ľudí na MOS je činnosť, na ktorú  len ťažko hľadať 

človeka, ktorý by sa na to odhodlal. Ponúkal som niektorým ľuďom túto pracovnú pozíciu, hlavne 

tým, ktorí sa kriticky k tejto činnosti vyjadrovali,  tí ju však odmietli s poznámkou, že toto robiť 

nebudú.  Potom nastáva situácia, že na dennej báze sa dostávajú na svetlo sveta pripomienky, že tí, 

čo sú na MOS nič nerobia, len sa rozprávajú, posedávajú, fajčia, treba ich „vyhodiť“ a pod. Potom sa 

pýtam, kto vlastne všetko to verejné priestranstvo (a nie je ho málo) počas sezóny pokosil, pohrabal, 

kto každý deň zbiera porozhadzované odpady po obci, kto počas zimnej sezóny udržiava chodníky tak, 

aby boli aspoň čiastočne  schodné aj napriek tomu, že to nebola doposiaľ IBA povinnosť obce? Nie 



vždy sa to  pravda podarí na sto percent.  Kto to všetko robí, kto to zabezpečuje?  Na tieto otázky 

nech si odpovie každý sám, ja len dodávam, že účastníci na prácach v rámci MOS dostanú príspevok 

za vykonanú prácu vo výške  63 €/mesiac. Ruku na srdce, kto okrem tých, čo sú v práci za pásom si 

„neoddýchne“ počas pracovnej doby, neposedí, nezafajčí, nevypije kávu – dve, možno aj tri, 

neporozpráva sa, kto! Viackrát som mal tú česť komunikovať s „cudzími ľuďmi“, ktorí tu do Malcova 

prišli na návštevu alebo tadiaľto prechádzali, pristavili sa a, predstavte si čo povedali:  Ako  to tu 

máme v našej obci všetko krásne upratané,  pokosené, vyčistené, jednoducho krásna obec. Ako som 

mal na toto reagovať, keď doma samé karhanie? Ako vidieť, cudzí človek ocení, pochváli, vie 

porovnať. Domáci v prevažnej miere iba karhá.  Pozor, neplatí to pre všetkých. 

     Tretie poznanie  z doterajšieho pôsobenia je otázka, kto v obci zodpovedá za poriadok, čistotu, za 

stav majetku obce a za jeho ochranu,  za pracovno-právne vzťahy, za bezpečnosť a ochranu zdravia 

pri práci, za plnenie úloh na úseku civilnej ochrany, či požiarnej ochrany, za všetky bezpečnostné 

normy, certifikáty, za plomby, uzávery, za odber elektrickej energie, revízie všetkého druhu, za 

stavebné konania. Toto je len promile z toho, čo všetko má obec tzv. „vo vienku“ a za čo obec 

zodpovedá. Na to všetko je tu práve starosta. Ak má byť tato funkcia, zdôrazňujem -  v súčasnej dobe  

- vykonávaná podľa najlepšieho vedomia,  svedomia a poznania, potom veľa času pre starostu na to, 

aby sa prechádzal po obci počas dňa naozaj  neostáva. Je to jeden neodškriepiteľný fakt a kto tvrdí 

opak, je buď farizej alebo nerozumie veci vôbec bez ohľadu na to, či je to bežný občan alebo aj 

samotný starosta.  Pravdaže, treba dodať, že všetko je aj vecou individuálneho prístupu a 

zodpovednosti. 

     Pre úplnosť  a tiež aj pre  cieľ lepšieho poznania, v krátkosti nižšie príkladom  poukazujem na 

samosprávnu činnosť obce, ktorej základný obsah vyplýva zo zákona o obecnom zriadení, pričom 

slovko „najmä“ významovo vyjadruje tú skutočnosť, že je to len tzv. demonštratívny výpočet  

niektorých kompetencií (úloh) obce. Rovnako je nižšie výpočet základných úloh starostu a obyvateľov 

obce. O poslancoch Obecného zastupiteľstva sa nezmieňujem na tomto mieste.  Je treba zdôrazniť, 

že toto sú skutočne tie najzákladnejšie úlohy a ich celkový výpočet, ktorý vyplýva aj z iných predpisov 

než zo zákona o obecnom zriadení, by vyžadoval  nepredstaviteľný priestor, čo nie je základným 

cieľom tohto príspevku. Cieľom je upriamiť pozornosť na to, aby čitateľ sám analyzoval určité fakty 

prameniace z kompetencií obce, o ktorých možno ani nevie, a  aby  si uvedomoval aj tú skutočnosť, 

že každý jeden obyvateľ obce má vo vzťahu k obci tiež svoje povinnosti. 

Obec pri výkone samosprávy najmä: 

- vykonáva úkony súvisiace s riadnym hospodárením s hnuteľným a nehnuteľným majetkom obce a s 
majetkom vo vlastníctve štátu prenechaným obci do užívania,  
- zostavuje a schvaľuje rozpočet obce a záverečný účet obce, 
- rozhoduje vo veciach miestnych daní a miestnych poplatkov a vykonáva ich správu,  
- usmerňuje ekonomickú činnosť v obci, a ak tak ustanovuje osobitný predpis, vydáva súhlas, záväzné 
stanovisko, stanovisko alebo vyjadrenie k podnikateľskej a inej činnosti právnických osôb a fyzických 
osôb a k umiestneniu prevádzky na území obce, vydáva záväzné stanoviská k investičnej činnosti v 
obci,  
- utvára účinný systém kontroly a vytvára vhodné organizačné, finančné, personálne a materiálne 
podmienky na jeho nezávislý výkon,  
- zabezpečuje výstavbu a údržbu a vykonáva správu miestnych komunikácií, verejných priestranstiev, 
obecného cintorína, kultúrnych, športových a ďalších obecných zariadení, kultúrnych pamiatok, 
pamiatkových území a pamätihodností obce,  



- zabezpečuje verejnoprospešné služby, najmä nakladanie s komunálnym odpadom a drobným 
stavebným odpadom, udržiavanie čistoty v obci, správu a údržbu verejnej zelene a verejného 
osvetlenia, zásobovanie vodou, odvádzanie odpadových vôd, nakladanie s odpadovými vodami zo 
žúmp a miestnu verejnú dopravu,  
- utvára a chráni zdravé podmienky a zdravý spôsob života a práce obyvateľov obce, chráni životné 
prostredie, ako aj utvára podmienky na zabezpečovanie zdravotnej starostlivosti, na vzdelávanie, 
kultúru, osvetovú činnosť, záujmovú umeleckú činnosť, telesnú kultúru a šport,  
- plní úlohy na úseku ochrany spotrebiteľa a utvára podmienky na zásobovanie obce; určuje 
nariadením pravidlá času predaja v obchode, času prevádzky služieb a spravuje trhoviská,  
- obstaráva a schvaľuje územnoplánovaciu dokumentáciu sídelných útvarov a zón, koncepciu rozvoja 
jednotlivých oblastí života obce, obstaráva a schvaľuje programy rozvoja bývania a spolupôsobí pri 
utváraní vhodných podmienok na bývanie v obci,  
- vykonáva vlastnú investičnú činnosť a podnikateľskú činnosť v záujme zabezpečenia potrieb 
obyvateľov obce a rozvoja obce,  
- zakladá, zriaďuje, zrušuje a kontroluje podľa osobitných predpisov svoje rozpočtové a príspevkové 
organizácie, iné právnické osoby a zariadenia,  
- organizuje miestne referendum o dôležitých otázkach života a rozvoja obce, 
- zabezpečuje verejný poriadok v obci; nariadením môže ustanoviť činnosti, ktorých vykonávanie je 
zakázané alebo obmedzené na určitý čas alebo na určitom mieste,  
- zabezpečuje ochranu kultúrnych pamiatok v rozsahu podľa osobitných predpisov a dbá o 
zachovanie prírodných hodnôt,  
- vykonáva osvedčovanie listín a podpisov na listinách, 
- vedie obecnú kroniku v štátnom jazyku, prípadne aj v jazyku národnostnej menšiny. 
 
Starosta obce  
- je predstaviteľom obce a najvyšším výkonným orgánom obce . Funkcia starostu je verejná funkcia.  
- Starosta skladá sľub, ktorý znie: „Sľubujem na svoju česť a svedomie, že budem riadne plniť svoje 
povinnosti, ochraňovať záujmy obce a Slovenskej republiky. Ústavu Slovenskej republiky, ústavné 
zákony, zákony a ostatné všeobecne záväzné právne predpisy budem pri výkone svojej funkcie 
starostu uplatňovať podľa svojho najlepšieho vedomia a svedomia.  
- zvoláva a vedie zasadnutia obecného zastupiteľstva a obecnej rady a podpisuje ich uznesenia,  
- vykonáva obecnú správu, 
- zastupuje obec vo vzťahu k štátnym orgánom, k právnickým a fyzickým osobám, 
- vydáva pracovný poriadok, organizačný poriadok obecného úradu a poriadok odmeňovania 
zamestnancov obce; informuje obecné zastupiteľstvo o vydaní a zmenách organizačného poriadku 
obecného úradu,  
- rozhoduje vo všetkých veciach správy obce, ktoré nie sú zákonom alebo štatútom obce vyhradené 
obecnému zastupiteľstvu.  
- Starosta je štatutárnym orgánom obce. Starosta  rozhoduje o právach, právom chránených 
záujmoch alebo povinnostiach fyzických osôb a právnických osôb v oblasti verejnej správy - - - 
starosta môže pozastaviť výkon uznesenia obecného zastupiteľstva, ak sa domnieva, že odporuje 
zákonu alebo je pre obec zjavne nevýhodné tak, že ho nepodpíše v stanovenej  lehote podľa. Ak je 
zriadená obecná rada, starosta prerokuje uznesenie obecného zastupiteľstva pred pozastavením jeho 
výkonu v obecnej rade. Uznesením obecnej rady však nie je viazaný.  
- starosta si prehlbuje vedomosti potrebné na výkon funkcie starostu. 
 

Obyvateľ obce sa podieľa na rozvoji a zveľaďovaní obce a poskytuje pomoc orgánom obce. V 
súvislosti s tým je povinný  
- ochraňovať majetok obce a podieľať sa na nákladoch obce, vykonávať menšie obecné služby 
organizované obcou, ktoré sú určené na zlepšenie života, životného prostredia, ekonomických 
podmienok a sociálnych podmienok obyvateľov obce a sú vykonávané v záujme obce,  



- podieľať sa na ochrane a na zveľaďovaní životného prostredia v obci, 
- napomáhať udržiavať poriadok v obci, 
- poskytovať podľa svojich schopností a možností osobnú pomoc pri likvidácii a na odstraňovaní 
následkov živelnej pohromy alebo havárie v obci.  
 

     Je mnoho vecí, ktoré by bolo vhodné  spomenúť, ako sú napr. kultúra, šport, zvyky, obyčaje  atď. 

a ktoré naozaj nemajú posledné miesto v hierarchii hodnôt a úloh, ale ja ich s prepáčením pre túto 

chvíľu vynechám, pričom nechcem tým znižovať ich hodnotu. A čo je nie menej dôležité, tým, ktorým 

nie je stav športu, či kultúry v obci ľahostajný, chcem vysloviť úprimné poďakovanie a vzdať im úctu, 

 poklonu a obdiv. 

     Na tomto mieste nižšie si teraz dovolím urobiť výpočet doterajších aktivít („čo sa v obci urobilo“), 

ktoré neboli a možno v niektorých prípadoch ani nechceli byť doposiaľ celou verejnosťou poznané, 

pochopené, pričom dôvody nechcem skúmať, pretože kto chce vedieť, cestu si nájde. 

     Bez nároku na  akúsi hierarchiu časovej postupnosti (nie je možná, keďže niektoré činnosti sa 

prelínajú viacerými rokmi), uvádzam teda nižšie výpočet činností, ktoré boli zrealizované za uplynulé 

volebné obdobie (2014-2018) a nech si  teda každý urobí svoj záver z toho, čo bolo vidieť, čo nie, ale 

predovšetkým si treba urobiť záver z toho, čo má akú hodnotu, či význam pre samotnú obec : 

1./ Obstaranie a zabezpečenie stavebných prác na  dokončení chodníkov na ul.  Rybnianskej, vrátane 

vyplatenia odmeny pre stavebný  dozor, nové úpravy vodovodných prípojok, úprava chodníkov 

(vstupov do obydlia) na nižnom konci v r. 2015. 

2./ Úpravy a dokončenia nedorobkov  v nových bytových domoch ( ONB 1 a ONB 2,) – výber, 

vyhľadanie a zmluvné zabezpečenie spoločnosti zabezpečujúcej odbornú kontrolu, prevádzku, 

odborné posudky pre ČOV k týmto bytovým domom vo vzťahu k Okresnému úradu Odboru životného 

prostredia Bardejov, dojednanie poistenia obidvoch budov, ktoré, ako povinne poistené neboli 

zabezpečené, opravy projektového zaznamenania a skutočnej inštalácie meracích prístrojov 

v obidvoch budovách (merače spotreby elektrickej energie nainštalované v rozpore s číslovaním 

bytov),  dokončenie vonkajšieho a vnútorného osvetlenia budov,  úprava okien z dôvodu zatekania, 

prasknutá vodovodná prípojka v byte na prízemí,  opakované niekoľkonásobné poruchy kúrenia 

a s tým súvisiace výmeny poškodených častí kotlov, opakované mnohonásobné výzvy na odstránenie 

porúch plynúcich zo záručných lehôt, vybavovanie sťažností nájomníkov z dôvodu zatekania podláh 

cez okná, nevykurené miestnosti, plesne v bytoch, zmluvné zabezpečenie ročného zúčtovania úhrad 

za služby spojené s nájmom. 

3./  Čiastočná rekonštrukcia kotolne obecného úradu na začiatku roku 2015 – výmena kotla na tuhé 

palivo za dva nové z dôvodu poškodenia kotla z roku 2013, 

4./ Obstaranie nového Programu rozvoja obce ( PRO),  Nevypracovaný Program rozvoja obce (PRO), 

ktorého vypracovanie bolo schválené ešte 13.12.2013. Jedná sa o strednodobý plánovací dokument, 

bez ktorého nemožno žiadať žiadnu finančnú výpomoc. Treba pripomenúť, že sú to „presedené“ 

hodiny a dni nad prípravou podkladov, ich štúdiom a záverečným hodnotením a rozhodnutím nad 

jeho obsahom. Toto naozaj oko človeka nemohlo vidieť, ale je to spravené. 



5./ Podaná žiadosť na Enviromentálny fond Bratislava o nenávratný finančný príspevok vo výške 

19.000 € (NFP) na likvidáciu nelegálnych skládok odpadu (22 nelegálnych skládok), tých, ktoré 

„NIEKTO“ vytvoril , navozil odpady rôzneho druhu a ponechal na „krku“ komu? No predsa obci, obec 

sa postará, veď nikoho sa to netýka, len obce. Pýtam sa potom, kto je vlastne obec? Uvedomujeme si 

túto podstatu? Zrejme mnohí z nás nie. Pre úplnosť dodávam , že vyššie spomínanú žiadosť  musel 

„niekto“ spracovať, pripraviť podklady, naštudovať mapy,  identifikovať nehnuteľnosti, prejednať na 

OÚ, Odbore životného prostredia. Kto to všetko urobil?  Nakoniec z nám podivných príčin nebola 

žiadosť schválená, museli sme sami (obec) - čo myslíte, kto asi - postupne zlikvidované jednak v rámci 

mimoriadnej udalosti  MO (požiar v rómskej osade) a jednak v rámci vlastných nákladov z dôvodu, že 

žiadosť nebola schválená? 

6./ Spracovaná a podaná bola žiadosť o zabezpečenie financovania projektu TSP a TP –  terénna 

sociálna práca a terénna práca. Žiadosť bola schválená, čo nám umožňuje od roku 2016 refundáciu 

miezd zamestnancov pracujúcich s miestnym rómskym obyvateľstvom približne ročne vo výške 

12.000 € + odvody vo výške približne vo výške 4000 €.  

7./ Spracovaná a podaná žiadosť o rekonštrukciu MŠ o poskytnutie nenávratného vo výške 220.000 € 

- nebola síce schválená, ale niekto to musel pripraviť a venovať sa tomu. Kto je ten niekto? 

8./ Začaté bolo obstarávanie Územného plánu obce (ÚPN), spracovaná a podaná žiadosť o dotáciu na 

financovanie ÚPN. Dotácia bola obci  Malcov schválená v plnej žiadanej výške (13.000 €).  ÚPN je  

toho času v štádiu pred konečným schválením. To, že obec bude mať Územný plán otvára dvere do 

budúcna pre jej rozvoj a dáva jej možnosti okrem iného aj na to, aby obec mohla na seba prevziať, 

hoci aj vyvlastnením pozemky, ktoré doposiaľ nie sú vo vlastníctve obce a ktoré v dobrej viere, že jej 

patria, obhospodarovala a udržiavala. Predovšetkým má  obec na základe schváleného územného 

plánu právo požiadať o bezodplatný prevod nehnuteľností, ktoré sú v správe Slovenského 

pozemkového fondu (SPF) – u nás sa jedná o polovicu pozemku miestneho cintorína, ktorý môže byť 

prevedený na obec, pričom doposiaľ sa tak nestalo - obec nie je vlastníkom obecného cintorína. Za  

celé tie roky na to nebol čas. Prečo? Jednoduchá odpoveď: „lebo toto ľudia nevidia a je na tom kopec 

roboty.“ Túto odpoveď som si nevymyslel, to mi bolo povedané.  Väčšina ľudí  o tejto skutočnosti, že 

obec nevlastní cintorín  nevie, mnohým som toto vysvetľoval a nechápavo, niekedy až neveriacky a 

podozrievavo  na mňa hľadeli, čo im to rozprávam. V súčasnej dobe ostáva už iba požiadať SPF 

o bezodplatný prevod nehnuteľnosti cintorína na obec.  Rovnako môže obec na základe územného 

plánu previesť pod svoju správu pozemky športovísk (napr. futbalové ihrisko a celý športový areál).  

Tu vidno jeden z hlavných  cieľov,  prečo sme sa odhodlali pracovať na územnom pláne obce. 

Rovnako je to dlhodobá mravenčia práca s množstvom dokumentov, informácií, jednaní, posudkov, 

správ...  Ani toto však oko obyčajného človeka nevidí,  nechápe, pokiaľ nechce. To, že to niekto 

nechápe, nie je chybou, škodlivým sa to však stáva, ak dochádza k spochybňovaniu potreby 

územného plánu. 

9./ V mesiaci máj roku 2016 sa začali prípravné práce na Projekte tzv. rekonštrukcie KD, OcÚ a MŠ. 

V septembri 2016 bola zabezpečená projektová dokumentácia a v mesiaci apríl 2017 po zadovážení 

všetkých požadovaných dokumentov bola podaná  žiadosť o nenávratný finančný príspevok (NFP) na 

projekt: „Zmena spôsobu vykurovania a zlepšenie tepelno-tech. vlastností budov OcÚ, KD a MŠ  

s celkovým rozpočtovanými investíciami vo výške 1.680.000 €, z toho spoluúčasť obce vo výške 

80.000 €. Tento projekt bol v marci 2018 schválený a obec tak získala peniaze vo výške 1.555.000 Eur 



na to, aby sa mohla začať obnova troch významných a tiež aj dvoch z nich reprezentačných budov 

obce, ktoré doposiaľ ostali kdesi zabudnuté a pomaly chátrajúce. Projekt je v súčasnej dobe v štádiu 

pred začatím prác, pokiaľ to počasie dovolí. 

10./  Obstaraný  projekt a posudok  pre riešenie havarijného stavu vykurovania v ZŠ Malcov 

s rozpočtovanými nákladmi 220.000 €. Podaná žiadosť o dotáciu, žiaľ nebola schválená.  

11./ Obstaraný projekt a posudok na riešenie havarijného stavu strechy budovy ZŠ s rozpočtovanými 

nákladmi 18.000 €. Podaná žiadosť o dotáciu,  nebola schválená. 

12./ Obstaranie Zámeru na podanie žiadosti o NFP pre rekonštrukciu odborných učební ZŠ Malcov vo 

výške do 105.000 €. 

13./ Podaná žiadosť o NFP na projekt „Zlepšenie kľúčových kompetencií žiakov ZŠ Malcov (úprava 

a vybavenie učební vo výške celkom 105.000 €, z toho spoluúčasť obce 5.000 €. Žiadosť nám bola 

schválená a v budúcom roku sa začne s výstavbou – rekonštrukciou dvoch nových učebni. 

14./ Obstaranie, zrealizovaná oprava havarijného stavu strechy na budove TJ Javorina Malcov 

v celkovej výške 14.400 € z vlastných ušetrených zdrojov. 

15./ Úspešné zavŕšenie snaženia o požiarne vozidlo T- 815 s plnou výbavou, je súčasťou majetku 

obce. 

16./ Vyjednané a zmluvne dohodnuté zníženie platieb za elektrinu o 20% na 2 roky pre obec.  

17./ Postupne boli prehodnocované všetky zmluvy s VSD  a VSE týkajúce sa zníženia hodnoty  ističov 

na jednotlivých odberných miestach s cieľom ďalšieho zníženia finančných nákladov obce za tzv. fixné 

platby  za odberné miesta elektrickej energie. Len za tieto odberné miesta obec platila ročne takmer 

10.000 €, presne 9.895 €. Cieľom bolo znížiť tieto náklady minimálne o 30-40%. Je to opäť - 

„investícia“ do budúcna, nie iba pre túto chvíľu a vyžadovala si opätovne mravenčiu a trpezlivú prácu, 

ktorá trvala takmer 8 mesiacov. Ani toto nebolo vidieť, čo je však dôležitejšie je to, že obec 

v budúcnosti  bude menej platiť, usporí na energiách.  Konkrétne čísla: Úspora na stálych 

(nemenných)  platbách za ističe pri jednotlivých odberných miestach, ktoré boli doposiaľ, keďže je to 

proces, zmluvne dojednané a zabezpečená ich výmena  na nižšie hodnoty MRK predstavuje mesačne 

sumu 376 € a ročne úsporu 4.511 €. 

18./ V roku 2015 bol po prvýkrát v histórii v rámci zákonnej povinnosti, ktorá platila už 10 rokov, 

vytvorený  Rezervný fond (RF), vďaka ktorému má obec prehľad o ušetrených finančných 

prostriedkoch za každý  rozpočtový rok a zároveň tým plní aj spomínanú zákonnú povinnosť, ktorá tu 

doposiaľ neexistovala. V tomto roku je na tomto účte ušetrených viac než 600.000  Eur. Dovolím si 

tvrdiť, že za rok 2018 pribudne do rezervného fondu obce ďalších približne 200.000 Eur. Spolu to 

môže znamenať ušetrené peniaze vo výške približne 800.000 Eur. Toto sú tzv. „vyčistené peniaze“, 

toto nie je „hrubý stav účtu“ na konci roka tak, ako sa to zvyklo, neviem či z neznalosti alebo vedome 

v minulosti prezentovať.  Toto je rovnako úspech, ktorý nikto nevidí, určite však má svoj zásadný 

význam. 

19./ Spracovaných, prerokovaných  a schválených bolo doposiaľ celkom 15 VZN (Všeobecne záväzné 

nariadenia obce), 



20./ Prerokovaných a schválených viac než 350 uznesení na rokovaní OZ, 

21./  Podarilo sa nám „naštartovať“ zastavené práce na plynofikácie obce a nakoniec zabezpečiť 

ukončenie plynofikáciu obce formou jej kolaudácie v roku 2017. V tomto roku 2018 sa  nám v 

spolupráci so spoločnosťou SPP – distribúcia, a.s. Bratislava podarilo konečne zabezpečiť aj 

distribúciu plynu v obci práve spoločnosťou SPP – distribúcia, a.s. . Dovolím si konštatovať na tomto 

mieste, že toto je jeden obrovský úspech vedenia obce, ktorý nikto ešte nedokáže v tejto chvíli 

pochopiť a už vôbec nie oceniť, pretože, ak by sa nám toto nepodarilo zabezpečiť, tak v obci Malcov 

by ešte dlhé roky plyn nebol, alebo by nebol vôbec. Dokážeme sa nad tým vôbec zamyslieť 

a významovo pochopiť, alebo to považujeme iba ako jednu obyčajnú informáciu, ktorá sa mnohých 

ako keby netýkala ?  Čas určite význam tejto skutočnosti, tohto úspechu potvrdí. 

22./  Vykonané boli  chýbajúce kontroly všetkých hasiacich a ostatných protipožiarnych prístrojov 

a zabezpečená bola ich revízia. 

23./ Zabezpečené a zrealizované  boli revízie elektroinštalácií MŠ, KD, OcÚ , TJ Javorina ONB 1, ONB 2 
komínov. 

24./  Museli sme zabezpečovať permanentne od roku 2014 doposiaľ mnohopočetné  opravy – 
poruchy verejného osvetlenia v obci na takmer týždennej báze z dôvodu opakovaných porúch a 
ich neustále nastavovanie, keďže obec nemala zabezpečený priamy prístup k regulácii a nastaveniu 
verejného osvetlenia, iba prostredníctvom inej osoby (O.S.V.O.Comp Prešov). Nepovažujem za  
nevyhnutné na tomto mieste popisovať konkrétnosti, keďže by to bol nekonečný príbeh a nevieme 
s akou dohrou.  

25./ Analýza a následná redukcia účtov v bankách za účelom zníženia poplatkov. 

26. Vytvorili sme novú webovú  stránku obce, zároveň s tým sme zabezpečili vlastníctvo domény 
www.malcov.sk  pre obec Malcov, čo znamená, že obec je vlastníkom domény a nikto nám ju nemôže 
vziať. Doposiaľ nikoho netrápilo, že doména nepatrí  obci. Aj toto nikto nevidel, že sa to robí a že je to 
hotové.  

27./ Podané boli ďalšie dve žiadosti o NFP, resp. dotáciu a to na zabezpečenie dvoch výdajných miest 
pitnej vody pre obyvateľov rómskej osady – žiadosť  vo výške 29.000 € nám bola schválená. 
S výstavbou by sa malo začať v mesiaci 11/2018.  Druhá žiadosť o výpomoc pri vysporiadaní  
pozemkov pod rómskymi obydliami je v štádiu posudzovania. 

28./  Vytvorili sme  nové pracovné miesta počas celého obdobia v celkovom počte 14, pričom 

prostredníctvom ÚPSVaR  obec finančne na týchto pracovných miestach ušetrila približne 60.000 Eur, 

ako refundáciu vyplatených miezd a odvodov. 

29./  Zmluvne zabezpečená výstavba detského ihriska pri Materskej škole, investícia v hodnote 

10.000 € by mala byť zrealizovaná ešte do konca roka 2018. 

30./ Poskytnutá dotácia z Ministerstva financií SR vo výške 8.000€ na výmenu okien v budove TJ 

Javorina Malcov. Investícia je toho času v štádiu prípravy na verejné obstarávanie. 

31./  Rómska osada:  tu bola je,  aj bude potrebná vysoká miera trpezlivosti a postupných krokov pre 

budúci veľký úspech.  My sme s tým už začali.  Rovnako, ako aj v iných prípadoch aj v tejto oblasti  

boli po prvýkrát v histórii obce Malcov  vymožené platby  od obyvateľov rómskej osady za odpad 

a bolo zabezpečené, aby si každý  v rómskej osade zakúpil odpadový kôš, pokiaľ  doposiaľ nemal 

http://www.malcov.sk/


zakúpený. Nemožno hovoriť o dokonalosti, ale ako som uviedol, toto je tiež jeden z  „možno 

nemožných výsledkov“ a považujem to osobne za úspech, ktorý je hodný neopomenúť aj napriek 

tomu, že ani toto pre mnohých nie je práca, ktorú by malo byť „vidno“ Pre mňa  osobne je to dôležité 

a dokonca nevyhnutné. 

 

     Toto je výpočet tých základných a hlavných činností, ktoré boli buď zabezpečené, zadovážené, 

obstarané alebo zrealizované a sú takpovediac „merateľné.“ Množstvo osobných jednaní a stretnutí 

s mnohými obyvateľmi obce, či už na úrade alebo mimo neho, ktoré som absolvoval nie je 

ukazovateľ, ktorý by som si dovolil merať.  Zámerne v tomto výpočte nie je uvedená a rozoberaná ani 

vzniknutá mimoriadna situácia v roku 2015 – požiar v rómskej osade z 30. marca, pretože toto by si 

zaslúžilo samostatnú kapitolu o tom, čo všetko sa v tom období zabezpečovalo a čo sa urobilo. 

Neprajníci  hlásali a ešte aj teraz tvrdia, že sa za požiar skrývame, resp. že sme sa zaň skrývali 

(vedenie obce vrátane poslancov OZ). Neprajem nikomu, aby absolvoval takúto „skúšku ohňom“.  

Neprajem nikomu, aby počúval podobné nezmysly práve preto, že sa jednalo o jednu z najvážnejších 

a najzložitejších situácií, ktoré kedy obec musela riešiť. Mňa osobne teší, že sa nám podarilo túto 

vážnu  situáciu, na základe ktorej bola  viac než rok vyhlásená mimoriadna situácia v obci, vynikajúco 

zvládnuť, za čo nám bolo vyslovené aj uznanie zo strany príslušných štátnych orgánov. A za to patrí 

tiež poďakovanie všetkým tým, ktorí sa na tom osobne podieľali.  Pochopiť dokáže  len ten, čo to 

prežil na vlastne koži, inak nie. Len pripomínam, že na likvidáciu požiaru obec vynaložila 19.900 €, 

a na základe žiadosti o refundáciu týchto nákladov nám bola celá čiastka Ministerstvom vnútra SR 

refundovaná – vrátená .   

     Nie sú tu uvedené  činnosti spojené so zabezpečením kultúrnych a spoločenských podujatí, 

úspešných súťaží (napr. hasičov) našich mladých futbalistov (žiaci)  ale aj mužstva dorastu 

a dospelých. Je to však predovšetkým ich úspech a tých ľudí, ktorí okolo toho robia a venujú tomu 

svoj voľný čas.  Nezabúdajme, že ku koncu roka 2014 bol „vychýrený Malcovský futbal“ v obci  

„pustený dolu vodou“ , a neostalo z neho takmer nič. Bol doslova na kolenách - zlikvidovaný. 

Nehodnotím, koho dielo to bolo, či to bol zámer niekoho alebo „náhoda“. Určite to však bola, slušne 

povedané podlosť. Nie však voči malcovskému futbalu, i keď aj voči nemu, ale bola to podlosť voči 

ľuďom, ktorí oň mali záujem.   Našli sa však  obetaví ľudia predovšetkým z radov poslancov, ale nielen 

oni, ktorí  poskladali črepiny malcovského futbalu a zdvihli ho zo smetiska, kam bol zahodený.  Teraz 

je to fungujúci mechanizmus, ktorý má prirodzene aj svoje úskalia. Aj toto treba oceniť, toto sa 

neudeje samo od seba, vyžaduje si ozajstných ľudí, ktorí nečakajú len na to, čo im obec dá, ale robia 

to s presvedčením a toto je  absolútny príklad toho, ako by to malo byť.  Obec je o ľuďoch a je ich 

zrkadlovým obrazom.  

      Nech si teda urobí naozaj každý sám obraz o tom, či je toho veľa alebo málo, nech sa zamyslí 

každý sám nad tým,  či chce alebo nechce, či môže alebo nemôže prispieť k tomu, aby obec mala 

svojho „ducha“, aby žila, pretože je to aj o medziľudských vzťahoch. Bez aktivity ľudí, ktorí tvoria 

samotnú podstatu obce   je obec mŕtva. Kritika je dobrá vec, ale predovšetkým vtedy, keď je tvorivá 

a  ponúka riešenia. Žiadne riešenia z doterajšej kritiky neboli ponúknuté a to je veľmi smutná vec, 

je to znakom  úpadku myslenia ľudí. Ostáva len veriť, že sa veci časom pohnú k lepšiemu, pretože 

tak, ako som to spomínal na začiatku svojho funkčného obdobia, opakujem a zdôrazňujem to znova: 

Budúca doba nás nepochybne odsúdi na spoluprácu, financie nepôjdu donekonečna cez eurofondy 



a budeme si musieť pomôcť sami.  Robím a robil som všetko preto, aby sme ako obec boli schopní 

existovať v budúcnosti bez odkázanosti na iných, bez odkázanosti na „cudzie peniaze“. Toto bola a  je 

moja filozofia, taká, ktorá nemá krátkodobý efekt, ale pamätá aj na budúce generácie. Ak sa mýlim, 

nech mi je prepáčené, ale dal som na začiatku  sľub,  že na svoju  česť a svedomie  budem riadne plniť 

svoje povinnosti, ochraňovať záujmy obce a to všetko podľa svojho najlepšieho vedomia a svedomia.  

     Určite by som mohol pokračovať ešte ďalej, ale mám za to, že toto bude postačovať k tomu, aby 
konečne nastala zmena myslenia, pretože je potrebná a nevyhnutná.  Som presvedčený a stojím si za 
tým, že sa za uplynulé obdobie urobilo pre obec veľa a vyššie rozvedený výpočet činností, projektov 
a aktivít toto moje presvedčenie iba potvrdzuje. Chcem však zdôrazniť, že mnohé z týchto vecí nie je 
vidieť jednak navonok a nie je ich vidieť hneď teraz. Určite však budú pre obec prospešné do 
budúcna, prejavia sa neskôr. Tento cieľ, ktorý som ako sľub dal na začiatku je naplnený. Som zároveň 
rád, že sa s mojou filozofiou stotožnili aj poslanci OZ . Pracovali sme na mnohých veciach, ktorých 
pozitíva sa ukážu  neskôr, nie okamžite, mysleli sme aj na budúce generácie, aj na tých, ktorí prídu po 
nás. Nehľadeli sme „IBA“ na okamžitý a rýchly efekt pre seba len preto, aby nás ľudia vychvaľovali, 
pokiaľ možno okamžite. Hľadeli sme hlavne na dlhodobý prospech obce, aby bola postavená na 
dobrých základoch. Aby obec mala aj niečo v „Zálohe“ , aby bola pripravená aj na  horšie časy. Toto sa 
nám podarilo a popri tom sa práve teraz začínajú prejavovať viditeľne výsledky našej práce – viď. 
začiatok realizácie štyroch projektov.  Bude potrebné, aby budúce vedenie obce nadviazalo na náš 
úspech, na našu filozofiu – na filozofiu zabezpečenia  dlhodobého rozvoja a prospechu obce, nie na 
filozofiu krátkodobej eufórie z pozlátka a chvály, zabudnutej, prázdnej a zadĺženej obecnej kasy.  

     Niekedy je potrebné a nevyhnutné robiť aj to, čo ľudia okamžite nevidia, možno ani nepochopia, 
ale treba na to nájsť odvahu a mať na to schopnosti predovšetkým preto,  lebo to nie je populárne, 
riskujete pritom kritiku, nevôľu ľudí a nepochopenie, ale určite je v tom ten prirodzený, správny 
a dávno osvedčený sedliacky rozum. Navyše, pre takýto postup sa môžete rozhodnúť iba za 
predpokladu, že Vám naozaj, skutočne a vážne ide o prospech celého spoločenstva obce, nie o Váš 
vlastný, osobný prospech.  

     Úprimne ďakujem všetkým, ktorí celé toto uplynulé obdobie boli nápomocní pri riešení 
akýchkoľvek problémov a pri prekonávaní všetkých prekážok, ktoré sme  na samom začiatku „dostali 
do vienka“ a ktoré nás sprevádzali žiaľ, až doposiaľ. Ďakujem všetkým, ktorí neboli ľahostajní 
k veciam verejným a ktorí pochopili, že  správa veci verejných sa týka každého, kto má úprimný 
záujem na tom, aby sa nám tu všetkým lepšie žilo.   

     Prajem novému vedeniu obce, ktoré vzíde z najbližších volieb, aby umne rozhodovalo v prospech 
obce, aby zachovalo to, čo bolo dobré a správne, aby pokračovalo v tom, čo sme začali a aby 
nezabúdalo na to, že aj po nich prídu iní, príde niekto, kto tiež bude musieť spravovať túto obec. 

 

      S úctou a vďakou 

JUDr. Stanislav Gernát 

 

 

 


